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VERSLAG 

Van de algemene ledenvergadering van de Branchevereniging hang- en sluitwerk VHS, 

gehouden op woensdag 16 oktober 2024, aanvang 14.00 uur, 

bij Nauta B.V. te Barneveld 
    

 
 

Vertegenwoordigd zijn:  

 

Erelid Maarten Post 

AMI  Arthur de Ruiter 

Artitec Maarten Delfortrie 

ASSA ABLOY Nederland Guus Jansen 

AXA Stenman Nederland Menno Bouwens 

BSW Patrick Müller 

BUVA Detmer Deddens 

CES Nederland Marius Jansen 

DOM Nederland Melvin de Wever 

Dormakaba Nederland Martin Voorwinde 

Elton Rudi Dijksterhuis 

Elton Erwin Rutjes 

GU-Nederland Patrick Blaauwendraad 

HMB Carel Frumau 

Hoppe Benelux Angelo van Aken 

Maasland Groep José Schaap 

Maco Beschläge Murat Cumen 

Mauer Nederland Niels Smit 

Metafa Holland Marco Spruijt 

S2 Hang- en Sluitwerk Wybe Jan Nauta 

SIEGENIA-AUBI Frank Dijkhof 

SIEGENIA-AUBI Marten van Dijk 

Ten Hulscher Door & Window Design Siebe ten Hulscher 

Venstertechniek Jurgen Rensen 

Winkhaus Nederland Dennis Sevat 

 

VHS Arjen Koole 

VHS/SKG-IKOB Kees Verweel 
 

 

1. Opening 

In verband met de verhindering van de voorzitter, de heer Wisselink, opent de heer De Ruiter 

als plaatsvervangend voorzitter de vergadering en heet de aanwezigen welkom.  

 

2. Ingekomen stukken en mededelingen  

• Wetsvoorstel aanpassing concurrentiebeding (bijlage 01 + 02) 

De heer Koole geeft een korte toelichting op de voorgenomen wijziging van de wetgeving 

inzake concurrentiebeding. De wijziging impliceert een verplichte doorbetaling van de 

werknemer voor 50% van het salaris gedurende een jaar indien deze gehouden wordt aan 

het concurrentiebeding. De verwachting is dat de wijziging begin 2025 van kracht wordt.  

 

De heer Jansen vraagt of dit ook van toepassing is op een relatiebeding. De heer Koole geeft 

aan dit niet zeker te weten. 
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Opm. de wijziging is ook van toepassing op een relatiebeding (de wettekst spreekt over een 

“beding” zonder specificatie).  

 

• Brochure Besluit Bouwwerk leefomgeving en woning (bijlage 03) 

• Presentatie Min. EZK Cyber Resilience Act (bijlage 10) 

Deze documenten zijn ter informatie toegestuurd en behoeven geen verdere toelichting.  

 

3. Verslag Algemene ledenvergadering 24 juni 2024 (bijlage 04) 

Het verslag van de vergadering van 24 juni 2024 wordt zonder opmerkingen goedgekeurd. 

 

4. Verenigingszaken 

4.1 Financiën  

4.1.1 Begroting 2025 – ter goedkeuring (bijlage 05) 

De heer Koole geeft een toelichting op de begroting voor 2025. Mede omdat er voor de 

circulaire geveleconomie subsidie wordt ontvangen en vanuit de Stichting SKG een 

bedrag wordt uitgekeerd is de verwachting dat het begrote tekort uiteindelijk mee zal 

vallen of in zijn geheel wegvalt. Het is derhalve ook niet nodig om de contributie voor 

2025 te verhogen.  

 

De vergadering gaat unaniem akkoord met goedkeuring van de begroting en het 

vaststellen van de voorgestelde (ongewijzigde) contributie voor 2025.  

 

Aanvullend geeft de heer Koole aan dat begin september de contributienota’s voor het 

2de halfjaar zijn verstuurd, het merendeel van de leden heeft deze inmiddels betaald. De 

leden die nog niet betaald hebben krijgen hiervoor binnenkort een herinnering.  

 

4.2 Bestuurssamenstelling (bijlage 06) 

Het huidige bestuur bestaat uit zes personen, waarvan de heren Dijksterhuis en Van de Wal 

aan het einde van dit jaar aftreden en beiden niet herkiesbaar zijn.  

De heer Koole geeft aan dat het aantal reactie op de oproep aan de leden om zich kandidaat 

te stellen zeer beperkt was. Wel is de heer Müller van BSW benaderd met de vraag of hij 

bereid is zitting te nemen in het bestuur. Hij heeft aangegeven dit met plezier te willen.  

Aan de aanwezigen gaan unaniem akkoord met de benoeming van de heer Müller als 

bestuurslid vanaf 1 januari 2025.  

 

De heer Dijksterhuis, geeft desgevraagd aan dat hij inmiddels niet meer actief is binnen 

Elton en hij derhalve ook vindt dat hij niet binnen het bestuur kan blijven zitten. Hij heeft 

het wel al die jaren met plezier gedaan. De voorzitter bedankt hem mede namens de leden 

voor zijn inzet binnen het bestuur en voor de vereniging. Met het bestuur zal begin 2025 nog 

op een passende manier afscheid genomen worden van de heren Dijksterhuis en Van der 

Wal.  

 

4.3 Vergaderschema 2025 (bijlage 07) 

De voorgestelde vergaderdata voor 2025 worden ongewijzigd vastgesteld. De heer Koole zal 

hier een outlook uitnodiging voor sturen.  

 

4.4 Lidmaatschapszaken 

Er zijn op dit moment geen concrete gesprekken met potentiele leden. De afgelopen periode 

is wel gesproken met Sobinco en Deventer Profielen, maar beiden zijn daar verder niet op 

terug gekomen.  

De voorzitter roept de leden ook nadrukkelijk op om mogelijke interessante bedrijven te 

melden, zodat hier actie op ondernomen kan worden.  

 

4.5 Federatie Veilig Nederland 

4.5.1 Cursus arbeidsrecht (aanmelden via: info@federatieveilignederland.nl) (bijlage 08) 

De door Federatie Veilig Nederland aangeboden cursus arbeidsrecht is ter informatie 

toegestuurd. 

mailto:info@federatieveilignederland.nl
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5. Verslag activiteiten/deelnames (wordt gepresenteerd in de vergadering) 

5.1. VHS Werkgroepen en projecten  

5.1.1. Werkgroep Kwaliteit en Regelgeving 

De heer Koole geeft een korte toelichting op de activiteiten van de werkgroep. Op 10 

december staat nog een fysieke vergadering gepland bij SKG-IKOB.  

 

5.1.2. Collectieve brandproeven  

De heer Koole geeft aan dat er inmiddels twee rapporten beschikbaar zijn en dat in totaal 

zeven leden het bestelformulier ingevuld hebben. De leden die de beschikbare rapporten 

besteld hebben, hebben deze inmiddels ook ontvangen. Aangegeven wordt dat dit 

uiteraard ook nog op een later moment kan. 

Daarnaast is 27 augustus een geslaagde test uitgevoerd voor de grote ramen. Door 

Peutz wordt nog aan het rapport hiervoor gewerkt evenals aan de EXAP voor de 

voordeuren.  

Op 22 oktober aanstaande staat een vervolgoverleg gepland met BPZ/Van Vuuren. Dit 

mede naar aanleiding van contact dat een aantal leden opgenomen heeft. Aangezien ze 

na een eerste gesprek in mei radiostilte was vanuit hun kant en we eigenlijk op zoek 

wilden gaan naar een andere partij om hierin samen op te trekken.  

Ook is er overleg geweest met Peutz en de NBVT om gezamenlijk een EXAP voor ramen 

op te stellen. De NBVT is zelf ook met een testprogramma voor ramen bezig, dit loopt 

nog en de laatste test is ook maar gedeeltelijk geslaagd. De verwachting is dat hier ook 

vanuit de NBVT wel animo voor is, mede gezien de inspanningen en kosten die zij zelf nu 

ook aan het maken zijn. 

De heer Rensen vraagt of het contact wel goed is met de NBVT. De heer Koole geeft aan 

dat dit de laatste maanden zeker verbeterd is, en het niet meer alleen eenrichtingverkeer 

is voor dit onderwerp in ieder geval.  

 

Tot slot geeft de heer Koole aan, dat mede door het aantal vragen dat hij vanuit de leden 

de afgelopen periode heeft ontvangen, is besloten om een voorlichtingsbijeenkomst te 

organiseren in samenwerking met Peutz en SKG-IKOB, waar vooral zal worden ingegaan 

op de toepassing en uitwisseling van hang- en sluitwerk in brandwerende ramen en 

deuren en concrete voorbeelden zullen worden gegeven welke stappen moeten worden 

doorlopen om producten geaccepteerd te krijgen. Deze bijeenkomst wordt gehouden op 

dinsdag 10 december 2024, van 13.30u – 17.00u, bij SKG-IKOB in Geldermalsen, 

aansluitend aan de vergadering van de werkgroep kwaliteit en regelgeving. Per bedrijf 

kunnen twee personen deelnemen.  

 

De heer Koole roept de leden ook op om vooral ook concrete vragen die er zijn aan hem 

door te geven, zodat hier ook tijdens de bijeenkomst op ingegaan kan worden.  

 

5.1.3. Herziening EPD’s   

De heer Koole geeft aan dat de LCA voor briefplaten ter review is aangeboden aan SGS-

Search. Onderscheid is gemaakt in aluminium en RVS briefplaten. De verwachting is dat 

deze binnen een aantal weken afgerond kan zijn. En daarna ook in de NMD opgenomen 

kan worden. Kort wordt ook het verschil in MKI toegelicht dat naar verwachting met deze 

nieuwe LCA wordt bereikt ten opzichte van de huidig ARGE milieukaart en MKI. 

 

Voor de (val)dorpels en dichtingen zijn de deelnemers nog bezig, inmiddels loopt dit bij 

alle partijen ook weer, na wat actie vanuit de heer Koole en Else-a. 

Voor doorvalbeveiliging is nog geen actie ondernomen.  

Mede omdat de geplande oplevering mei 2024 was en we inmiddels een halfjaar uitlopen, 

is in overleg met Else-a afgesproken dat er een deadline zal worden gesteld voor de 

afronding van het project, zonder extra kosten. Afgesproken is dat het werkt eind 2024 

gereed moet zijn, hetgeen er op neerkomt dat de deelnemers uiterlijk 15 november 2024 

de informatie aan Else-a aangeleverd moeten hebben.  
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Indien niet gereed wordt de LCA niet opgesteld (of indien mogelijk met alleen de 

beschikbare informatie).  

 

Gevraagd wordt hoe omgegaan wordt met situaties dat er geen informatie verkregen kan 

worden. De heer Koole geeft aan dat er vaak binnen de regels wel ruimte is om hier dan 

met zogenaamde default waardes om te gaan, en dat er in overleg met Else-a ook zeker 

wel uitgekomen kan worden, daar zal waarschijnlijk niet het probleem liggen. Indien dit 

wel zo is, zal er uiteraard specifiek naar gekeken worden hoe hier mee om te gaan.  

 

De heer Koole zal ook alle deelnemers aan het project over de afgesproken deadlines 

informeren.  

 

5.1.4. Circulaire geveleconomie  

De heer Verweel geeft een toelichting op de activiteiten die onder de vlag van Circulaire 

Geveleconomie zijn uitgevoerd de afgelopen periode. Omdat het project valt onder het 

Nationaal Groeifonds en daar ook financiën uit krijgt gaat het allemaal wat trager dan 

vanuit de branches gewenst Inmiddels wordt wel gewerkt aan een afronding van het 

opstellen van de processchema’s en is er een lijst met kansen en bedreigingen opgesteld. 

Die de dag voor deze vergadering in het bestuur en de stuurgroep is goedgekeurd.  

Ook gaat er een traject opgestart worden voor een aantal pr-activiteiten waar nu groen 

licht voor is. 

De verwachting is dat in het eerste kwartaal van 2025 een aantal concrete projecten 

uitgewerkt (en wellicht al opgestart) kunnen worden voor de VHS (al dan niet 

gezamenlijk met andere partijen). Dan kan ook de VHS werkgroep concreet aan de slag 

hiermee.  

 

5.1.5. Werkgroep BIM 

De heer Koole geeft aan de nog gewerkt wordt aan de afronding van het document “VHS 

Ketenstandaard”, om er vooral ook voor te zorgen dat het voor de leden ook logisch en 

begrijpelijk is. Dit valt nog niet mee, aangezien het vooral een software technisch 

document is. Er wordt gestreefd om het document eind 2024 gereed te hebben. Zodra 

dit het geval is zal het ook met de leden gedeeld worden. 

  

5.2.  VHS PR-activiteiten 

5.2.1. VHS LinkedIn pagina  

Hat aantal volgers stijgt gestaag en zit inmiddels op ruim 400. Vooral na het bericht van 

de laatste brandtest zijn er weer een aantal nieuwe volgers bijgekomen.  

 

5.2.2. Gepubliceerde artikelen (bijlage 09) 

Tevens is zijn er uitgebreide artikelen geplaatst naar aanleiding van interviews met de 

heer Koole in zowel Bouw Totaal als Profiel.  

 

5.3. Externe lidmaatschappen en vertegenwoordigingen 

5.3.1. ARGE – ARGE-congres 

De heer Koole geeft aan dat de presentaties van het laatste ARGE congres op het 

besloten gedeelte van de website zijn geplaatst.  

Het volgende congres staat gepland op 11 en 12 september 2025 in Portugal (omgeving 

Porto).  

 

Naar aanleiding van het congres geeft de heer Koole aan benaderd te zijn door Tokoz uit 

Tsjechië (www.tokoz.cz), zij zijn op zoek naar een partner in Nederland/Benelux. Indien 

leden interesse hebben om met dit bedrijf in contact te komen kunnen zij zich bij de heer 

Koole melden.  

 

5.3.2. NEN/CEN  

De heer Koole geeft aan dat hij een brief heeft ontvangen vanuit NEN met betrekking tot 

schending van het intellectueel eigendom. Er stonden blijkbaar een werkdocument van 

http://www.tokoz.cz/
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een norm en een ingetrokken norm online via de VHS website. Aanvullend hierop is door 

NEN aangegeven dat de door VHS reeds jarenlang gepubliceerde informatiebladen ook 

niet openbaar mogen worden gedeeld.  

Een bijzondere actie/standpunt van NEN, maar de heer Koole geeft aan dat de 

informatiebladen inmiddels wel zijn verplaats in een zip-file naar het besloten gedeelte 

van de website.  

 

Benadrukt wordt nogmaals dat het niet toegestaan is om normen die op naam staan van 

de VHS en de heer Koole met derden worden gedeeld.  

 

Verder geeft de heer Koole een korte update over de nieuwe Bouwproductenrichtlijn 

(CPR). Deze zal waarschijnlijk in november worden gepubliceerd. De verdere uitwerking 

en consequenties die hier aan verbonden zijn voor producten worden daarna vastgesteld. 

Hier wordt niet in verschillende werkgroepen aan gewerkt.  

 

5.3.3. CCV – PKVW  

Er wordt kort terug gekeken op de laatste Veilig Wonen Dag, die door de deelnemers als 

positief is ervaren.  

De heer Koole meld nog dat de huidige programmamanager PKVW, de heer Levering, 

vertrekt bij het CCV. Het is nog niet duidelijk wie hem gaat opvolgen. 

 

5.3.4. SKG-IKOB  

Door SKG-IKOB is een cursus gemaakt voor elektronisch en elektromechanisch hang- en 

sluitwerk conform de nieuwe eisen. Hierover is recent ook naar alle certificaathouders 

gecommuniceerd.  

 

5.3.5. Contacten met gevelbranches (NBVT/VMRG/VKG/SKH/SHR) 

Op dit moment lopen er een aantal onderwerpen op het gebied van veiligheid bij ramen 

waar met de andere gevelbranches overleg over is. Daarnaast zitten alle branches aan 

tafel in de Circulaire Geveleconomie. 

Met de NBVT en SKH/SHR loopt ook een onderwerp op het gebied van bedienbaarheid, 

hier wordt echter gewacht op een reactie vanuit het College van Deskundigen van SKH.  

 

5.3.6. Vertaz  

Met Vertaz is sinds het vertrek van de secretaris geen contact meer geweest. Hier is 

vanuit de VHS ook besloten om geen initiatief in te nemen.  

 

5.3.7. Convenant met ETIM – voortgang quick scans/terugkoppeling ervaringen 

De vorige vergadering is door een aantal aanwezigen de wens uitgesproken om als VHS 

collectief met ETIM aan de slag te gaan. Door ETIM is echter aangegeven dat het niet 

mogelijk is om als branche collectief aan te sluiten, dit kan alleen door individuele 

bedrijven.  

Ook recent is dit onderwerp vanuit Maco en Venstertechniek aangekaart en is hierover 

nogmaals met Ketenstandaard contact gezocht. Zij realiseren zich inmiddels ook dat als 

er geen ruimte wordt geboden om hier collectief in op te trekken er waarschijnlijk maar 

beperkt verdere stappen zullen worden gezet.  

Gezamenlijk is hierop gekomen tot een voorstel dat de VHS voor een periode van twee 

jaar collectief bij ETIM aansluit en dat collectief gewerkt gaat worden aan classificaties 

voor hang- en sluitwerk.  

 

Het bestuur is positief over dit voorstel, maar stelt wel nadrukkelijk dat er vooral ook 

vanuit de leden een inspanning en commitment wordt verwacht om hier mee aan de slag 

te gaan. Opgemerkt dat het veel werk is en dat de termijn van twee jaar wellicht te kort 

is. De heer Koole geeft aan dat dit waarschijnlijk geen probleem zal zijn om te 

bespreken, het gaat er primair om dat er wel stappen gezet worden in de periode van 

twee jaar om verder te komen.  
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De aanwezigen geven unaniem aan positief te staan ten opzichte van het voorstel en dat 

het goed is hier collectief mee aan de slag te gaan.  

 

De kosten zullen door VHS gedragen worden en niet aanvullend worden doorbelast.  

 

De heer Koole zal een en ander verder afhandelen, de verwachting is dat er begin 2025 

een bijeenkomst gepland gaat worden om met name te inventariseren wat er allemaal 

gedaan moet worden voor welke producten en dat op basis hiervan in kleinere 

werkgroepen gewerkt gaat worden aan de classificaties.  

 

De heer Koole geeft nog aan dat hij naar aanleiding van het ETIM convenant benaderd is 

door het softwarebedrijf Compano, zij leveren verschillende diensten (waaronder een PIM 

systeem), die ook compatible zijn met ETIM, ze zitten nu met name in de installatie 

sector. Gevraagd is of zijn een keer een kennissessie mogen organiseren voor VHS-

leden. Na korte discussie wordt besloten hier vooralsnog niet op in te gaan, los van het 

feit dat vanuit de VHS altijd terughoudend wordt omgegaan met commerciële verzoeken 

is het moment ook wat te vroeg. De focus ligt voor nu op het maken van de ETIM-

classificaties. Mevrouw Schaap geeft desgevraagd aan dat zij wel tevreden zijn over 

Compano en dat zij vooral ook aandacht voor de inhoud hebben.  

 

6. Rondvraag 

Van de rondvraag wordt geen gebruik gemakt. 

 

7. Datum volgende vergaderingen en sluiting 

De volgende vergadering wordt gehouden op woensdag 23 april 2025, aanvang vergadering 

14.00 uur, de locatie wordt nog vastgesteld. Aangegeven wordt dat suggesties vanuit de leden 

welkom zijn. Het liefst wel wat centraal in Nederland.  

 

Voor over te gaan tot de presentatie en uitreiking van de Duurzaamheidspaspoorten sluit de 

voorzitter de vergadering met dank aan de heer Nauta voor de zeer gastvrije ontvangst en 

goede verzorging.  

 

8. SKG-IKOB/VHS Duurzaamheidspaspoort 

Welkom worden geheten de heren Hilferink die namens Raam en Deur aanwezig is en de heer 

Van Dartel namens SKG-IKOB.  

De heer Koole en Verweel geven een korte toelichting op de totstandkoming van de 

Kwaliteitseisen, de aanleiding alsmede het proces met leden om de informatie te verzamelen 

ene beoordelen.  

Het is de bedoeling dat de eisen ten minste één keer per jaar geüpdatet worden, waarbij ook 

ruimte is om nieuwe onderwerpen toe te voegen. De geldigheid van het paspoort is vijf jaar, 

maar er wordt wel jaarlijks een audit uitgevoerd. De offerte hiervoor wordt op korte termijn 

door SKG-IKOB verstuurd, met het verzoek deze ondertekend te retourneren. Deze geldt pas 

voor de audit in het najaar van 2025, aangezien de initiële audit door de VHS is betaald voor 

alle leden. Uiteraard is het voor individuele leden die tussentijds stappen hebben gemaakt 

mogelijk om een tussentijdse audit te laten plaatsvinden.  

De heer Van Dartel spreekt nog een woord van dank uit richting de VHS voor dit initiatief, mede 

omdat SKG-IKOB duurzaamheid ook als een van de speerpunten in het beleid heeft opgenomen 

en hiermee echt iets moois neergezet. 

Tot slot worden aan alle aanwezigen de paspoorten overhandigd. De paspoorten worden ook 

digitaal nog toegestuurd en staan tevens op de website van SKG-IKOB 


